
PAOOR.0002.9.2022.KZ 
 

PROTOKÓŁ NR XLI/2022 
z XLI sesji Rady Miejskiej w Śremie 

odbytej 20 GRUDNIA 2022 r.  w godz. 11:00 – 13:15 
w sali 24 Urzędu Miejskiego w Śremie 

Pl. 20 Października 1, 63-100 Śrem 
 
Obrady rozpoczęto 20 grudnia 2022 o godz. 11:00, a zakończono 

o godz. 13:15 tego samego dnia. W posiedzeniu wzięło udział 21 radnych. 

• Radny Piotr Mulkowski – spóźniony 43 min 
/Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu/ 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Adam Lewandowski - Burmistrz Śremu, 
2. Hanna Brukarczyk – Sekretarz Gmin Śrem, 
3. Krzysztof Lewandowski - Skarbnik Gminy Śrem, 
4. Sławomir Baum – Radca Prawny, 
5. Katarzyna Bednarowicz - Naczelnik Pionu Gospodarowania Przestrzenią 

i Środowiskiem (PPS), 
6. Barbara Jabłońska – Naczelnik Pionu Edukacji i Usług Społecznych (PEU), 
7. Robert Mielcarek – Naczelnik Pionu Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej 

(PRK), 
8. Karina Sulejewska – Naczelnik Pionu Spraw Obywatelskich (PSO), 
9. Szymon Wasielewski – Naczelnik Pionu Rozwoju i Infrastruktury (PII), 
10. Donat Tomczak – Naczelnik Pionu Skarbu Gminy (PSG), 
11. Adrian Wartecki – Naczelnik Pionu Komunikacji Społecznej i Informatyzacji 

(PII), 
12. Jakub Gogulski – Z-ca Naczelnika Pionu Kontroli i Audytu (PAK), 
13. Maria Świdurska – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Śremie (OPS), 
14. Radca Prawny Tymoteusz Płonka - Kancelaria Radców Prawnych Zygmunt 

Jerzmanowski i Wspólnicy sp. k., 
15. Damian Śliwiński - Przedstawiciel firmy GRUPA BST Sp. z o.o., 
16. Daniel Cicharski - Prezes Spółki Śremski Sport Sp. z o.o., 
17. Dorota Sobieraj – Dyrektor Ekonomiczny Śremskiego Sportu Sp. o.o., 
18. Paweł Wawrzyniak - Stowarzyszenie Pomocna Dłoń w Śremie, 
19. Przedstawiciele lokalnych mediów. 
 

/Porządek obrad, zawiadomienia na sesję Rady, ogłoszenie, stanowią załącznik 
nr 2 do protokołu. / 
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Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 Katarzyna Sarnowska - Przewodnicząca Rady Miejskiej 
w Śremie otwierając XLI sesję Rady Miejskiej, powitała radnych, 
Burmistrza, Panią Sekretarz, Pana Skarbnika Gminy, pracowników Urzędu i gości 
przybyłych na sesję Rady oraz mieszkańców gminy biorących udział w sesji.  
 W dalszej kolejności Przewodnicząca Rady - Katarzyna Sarnowska 
stwierdziła, że na sali jest obecnych 20 radnych, a więc Rada jest władna 
do podejmowania prawomocnych decyzji. 
  Następnie poinformowała, że obrady rady są transmitowane 
i udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej 
gminy, w związku z tym poprosiła o nie wypowiadanie nazwisk czy informacji, 
które mogłyby w jakikolwiek sposób naruszyć dobra osobiste osób trzecich. Dane 
osobowe są chronione zgodnie z rozporządzeniem o ochronie danych 
osobowych z dnia 27 kwietnia 2016 roku i ich podanie bez wyrażenia zgody przez 
osobę zainteresowaną jest zagrożone karami przewidzianymi w rozporządzeniu. 
 
Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady – Katarzyna Sarnowska poinformowała, że 19 
grudnia 2022 r. wpłynął wniosek Burmistrza Śremu o uzupełnienie porządku 
obrad o projekt uchwały projekt uchwały w sprawie złożenia wniosku o wsparcie 
ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie 
objęcia udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej - Śremskim 
TBS Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Śremie. 
Przewodnicząca Rady zaproponowała umieszczenie ww. projektu uchwały w pkt 
4 lit. n porządku obrad. 
/Wniosek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. / 
 

Głos zabrał Burmistrz Adam Lewandowski, który poinformował, że Spółka 
podjęła kroki zmierzające do rozpoczęcia procesu inwestycyjnego polegające na 
zagospodarowaniu terenu przy ul. Farnej. Inwestycja obejmuje 8 budynków 
mieszkalnych wielorodzinnych z łącznie 195 mieszkaniami. Szacunkowy koszt 
ww. przedsięwzięcia inwestycyjnego wynosi ok. 94.500.000 zł. W celu realizacji 
zadania, Spółka zamierza złożyć wniosku o wsparcie ze środków Rządowego 
Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na kwotę 9.450.000 zł. 
 
Głosowanie wniosku Burmistrza o uzupełnienie porządku obrad 
Wyniki: 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara 
Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), 
Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał 
Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna 
(ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
Rada w głosowaniu, 20 głosami „za” – jednogłośnie przyjęła ww. wniosek 
Burmistrza o uzupełnienie porządku obrad sesji. 
 
Przewodnicząca Rady zapytała, czy są inne propozycje w sprawie zmiany 
porządku obrad? 
Radni nie zgłosili innych propozycji do porządku obrad XLI sesji Rady. 
 
Porządek obrad został przyjęty w następującej wersji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXIX i XL sesji Rady Miejskiej w Śremie. 
4. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady: 

a) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śrem 
na lata 2023- 2033; 

b) w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem na 2023 rok: 
1) przedstawienie przez Burmistrza projektu uchwały wraz 

z uzasadnieniem oraz omówienie opinii Komisji Rady, 
2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
3) przedstawienie stanowiska Burmistrza w sprawie opinii RIO, 
4) przedstawienie i głosowanie poprawek i autopoprawek, 
5) dyskusja, 
6) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

c) w sprawie powierzenia spółce „Śremski Sport Sp. z o.o.” zadań 
własnych Gminy Śrem w zakresie sportu, kultury fizycznej i turystyki, 
w tym terenów rekreacyjnych i urządzeń sportowych oraz utrzymania 
gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej; 

d) w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Sportu w gminie Śrem na lata 
2022-2028; 

e) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
w rejonie ul. Nad Zalewem w Szymanowie; 

f) w sprawie określenia rodzajów świadczeń w ramach pomocy 
zdrowotnej dla nauczycieli oraz warunków i sposobu ich przyznawania; 
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g) zmieniającego uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat 
za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów; 

h) zmieniającego uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 
osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich 
pobierania; 

i) w sprawie uchylenia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie opłat 
targowych; 

j) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Aneksu Nr 9 
do POROZUMIENIA MIĘDZYGMINNEGO zawartego w dniu 21 marca 
2014 r. w sprawie powierzenia gminie Jarocin przygotowania 
i wykonania zadania pn.: „Zorganizowanie i nadzór nad 
funkcjonowaniem systemu gospodarki odpadami i osadami 
ściekowymi dla gmin objętych porozumieniem wraz z budową Zakładu 
Zagospodarowania Odpadów Jarocin z siedzibą w Witaszyczkach 
z punktami przeładunkowymi”; 

k) w sprawie przejęcia od Województwa Wielkopolskiego zadania 
związanego z zarządzaniem przystankami komunikacyjnymi 
zlokalizowanymi wzdłuż dróg wojewódzkich, położonymi w granicach 
administracyjnych gminy Śrem; 

l) w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających; 
m) w sprawie pozostawienia ponownej petycji bez rozpatrzenia; 
n) w sprawie złożenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego 

Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów 
w istniejącej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej - Śremskim TBS 
Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Śremie. 

5. Sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie objętym Uchwałą 
Nr 361/XLI/09 Rady Miejskiej w Śremie z dnia 29 października 2009 r. 
w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi 
własność gminy Śrem. 

6. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Śremie na 2023 rok. 
7. Przedłożenie planów pracy stałych Komisji Rady na 2023 rok 

oraz zatwierdzenie planu pracy, kontroli Komisji Rewizyjnej na 2023 rok. 
8. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
9. Interpelacje i zapytania radnych, wolne głosy. 
10. Zamknięcie sesji. 
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Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XXXIX i XL sesji Rady Miejskiej w Śremie. 
 

Przewodnicząca Rady - Katarzyna Sarnowska poinformowała, że protokoły 
z XXXIX sesji oraz XL nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Śremie były wyłożone 
do wglądu w Zespole Obsługi Rady. Do protokołów nie zgłoszono uwag. 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokoły z XXXIX i XL sesji zostają przez 
Radę przyjęte bez odczytywania. 
 
Ad. 4. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady: 
 

a) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śrem 
na lata 2023 – 2033 

Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz - Adam Lewandowski, informując, 
że omówi wspólnie projekt WPF oaz projekt Budżetu na 2023 rok, ponieważ, są 
to dwa nierozłączne dokumenty. Przekazał, że 2022 rok rozpoczęto po stronie 
wydatków kwotą 197 mln złotych, natomiast rok zostanie zamknięty kwotą 
ponad 265 mln złotych, co jest efektem pozyskiwania środków zewnętrznych 
oraz skutecznego pozyskiwania zaległości – płatności podatkowych. Następnie 
poinformował, o okolicznościach w jakich powstawał projekt budżetu oraz WPF, 
co miało wpływ na ich tworzenie i jakie są główne założenia. Stwierdził, iż ciężko 
było zaplanować przyszłoroczny budżet, ponieważ jest 5 przesłanek mających 
wpływ na budżet, które jest ciężko oszacować, a są to: 
· cena energii elektrycznej; 
· cena ciepła; 
· inflacja; 
· wzrost płacy minimalnej; 
· rynek gospodarczy. 
Dodał, że przy tworzeniu projektu kierowano się oszczędnościami w wielu 
przestrzeniach, jednak nie obniżono wydatków majątkowych, a zaplanowano ich 
wzrost. Podsumował, iż, z uwagi na zbyt dużą niepewność, zaplanowano także 
emisję obligacji na kwotę 12 mln zł. 
 
Następnie głos zabrał Skarbnik Gminy Śrem - Krzysztof Lewandowski, który 
szczegółowo przedstawił i omówił projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śrem na lata 2023 – 2033 oraz zgłosił 
autopoprawki do projektu uchwały, które wynikają ze zmian wprowadzanych 
w projekcie uchwały budżetowej. Dodał, że projekt WPF na lata 2023-2033 
otrzymał pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu. 
/Autopoprawki stanowią załącznik nr 4 do protokołu. /  
/Kserokopia opinii RIO stanowi załącznik nr 5 do protokołu. / 
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Dyskusja: 
Radny T. Jakuszek zapytał, czy kwota - 143 308,00zł zaplanowana WPF na zakup 
autobusów niskoemisyjnych jest wystarczająca i w jakim celu jest ten zakup? 
Burmistrz A. Lewandowski odpowiedział, że gmina od 1 styczna 2022 r. 
jest członkiem wielkopolskiego związku transportu komunikacyjnego, 
a zaplanowana kwota jest wkładem członkowskim gminy. WTR planuje 
ze środków pozyskanych oraz wkładów gmin członkowskich zakup autobusów 
niskoemisyjnych na kwotę ponad 25 mln zł.  
Radny R. Piątek poinformował, że dzięki zorganizowanemu spotkaniu, przez Klub 
Radnych PiS, Pana Burmistrza z posłem Zbigniewem Dolatą udało się pozyskać 
większe pieniądze z programu rządowego - Polski Ład, które wystarczą 
na budowę nie jednej, a dwóch sal sportowych w szkołach podstawowych (SP 4 
i SP w Pyszącej).    
Radny M. Basaj zadał pytanie dotyczące zał. nr 2 pozycji rewitalizacji linii 
kolejowej Śrem - Czempiń, dlaczego w wydatkach w latach 2027-2028 następuje 
znaczny wzrost kosztów? 
Burmistrz A. Lewandowski odpowiedział, że całość rewitalizacji tej linii to koszt 
ok. 360 mln złotych, z czego 15 % pochodzi od samorządów jako wkład własny. 
Głównym płatnikiem jest Samorząd Województwa Wielkopolskiego, który 
ponosi koszty w wysokości ½ tych 15 %, natomiast drugą ½ kosztów ponoszą 
Gmina Śrem i Gmina Czempiń. Początkowe koszty ponoszone przez gminę 
nie są wysokie, ponieważ jest to wstęp do inwestycji, czyli wykonanie m.in. 
dokumentacji projektowej, natomiast koszty końcowe są wysokie, ponieważ jest 
to zakup trakcji, infrastruktury, lokomotyw itp. 
Dyskusje zakończono. 
 
Opinie Komisji dot. ww. projektu uchwały: 
➢ Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek 

poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
➢ Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – Piotr Rojek 

poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
➢ Przewodniczący Komisji Wsi i Samorządu – Krzysztof Lewandowski 

poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
➢ Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Żaneta Koch poinformowała, 

że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
➢ Przewodnicząca Komisji Budżetowej – Barbara Ratajczak poinformowała, 

że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
➢ Przewodniczący Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia 

i Środowiska – Zdzisław Żeleźny poinformował, że projekt uchwały 
Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
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Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Śrem na lata 2023 – 2033 wraz z autopoprawkami;  
Wyniki: ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: Marek Basaj (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta 
Koch (ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski 
(ZA), Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek 
(ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina 
Stępa (ZA), Cezary Strzelec (PRZECIW), Edward Szczepański (ZA), Martyna 
Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Lilianna Wąsik (ZA), 
Grzegorz Wiśniewski (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny 
(ZA) 
 
Uchwała Nr 451/XLI/2022 większością głosów „ZA” została podjęta. 
/Uchwała Nr 451/XLI/2022 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. / 
 

b) w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem na 2023 rok. 
 

1) przedstawienie przez Burmistrza projektu uchwały wraz z uzasadnieniem 
oraz omówienie opinii komisji Rady. 

Skarbnik – Krzysztof Lewandowski poinformował, że w projekcie budżetu 
dochody zostały zaplanowane na poziomie 208 714 010,13 zł - na tę kwotę 
w największej części składają się subwencje oraz podatki i opłaty lokalne.  Dodał, 
że wydatki zostały zaplanowane na poziomie 209 447 410, 13 zł. Największą 
grupę, stanowią wydatki na oświatę i wychowanie, pomoc społeczną 
oraz wydatki majątkowe.  
 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
Skarbnik – Krzysztof Lewandowski przedstawił opinię RIO dotyczącą projektu 
uchwały budżetowej Gminy Śrem na 2023 rok. Opinia RIO jest pozytywna.  
/Kserokopia opinii RIO stanowi załącznik nr 7 do protokołu. / 

 
3) przedstawienie stanowiska Burmistrza w sprawie opinii RIO. 

Skarbnik – Krzysztof Lewandowski odczytał stanowisko Burmistrza w sprawie 
opinii RIO.  
/Stanowisko Burmistrza jest załącznikiem nr 8 do protokołu. /  
 
Opinie Komisji dot. ww. projektu uchwały: 
➢ Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek 

poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
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➢ Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – Piotr Rojek 
poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 

➢ Przewodniczący Komisji Wsi i Samorządu – Krzysztof Lewandowski 
poinformowała, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

➢ Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Żaneta Koch poinformowała, 
że Komisja Rewizyjna projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

➢ Przewodnicząca Komisji Budżetowej – Barbara Ratajczak poinformowała, 
że projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

➢ Przewodniczący Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia 
i Środowiska – Zdzisław Żeleźny poinformował, że projekt uchwały 
Komisja zaopiniowała pozytywnie. 

 
4) przedstawienie i głosowanie poprawek i autopoprawek. 

Skarbnik przedstawił autopoprawki do projektu uchwały. Autopoprawki zostały 
radnym przekazane. 
/Autopoprawki stanowią załącznik nr 9 do protokołu. / 
 
Głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawek. 
Wyniki: ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: Marek Basaj (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta 
Koch (ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski 
(ZA), Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek 
(ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina 
Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak 
(ZA), Rafał Wachowiak (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz 
Wiśniewski (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Rada w głosowaniu 17 głosami „za” przy 3 głosach wstrzymujących się i 1 braku 
głosu przyjęła zgłoszone autopoprawki. 
 

5) dyskusja. 
Przewodnicząca Rady otwarła dyskusję nad projektem uchwały budżetowej. 
Radny T. Jakuszek zapytał czy w związku z modernizacją ul. Kościuszki oraz 
Wyszyńskiego i ograniczeniem na niej miejsc parkingowych gmina planuje 
w jakiś sposób zrekompensować ich brak, ponieważ w tej części miasta brakuje 
miejsc postojowych.  
Burmistrz A. Lewandowski odpowiedział, że nie przewiduje się zwiększenia 
płatnej strefy parkingowej oraz regulacji opat. Dodał, że trwają natomiast prace, 
aby uporządkować parkingi w rejonie Starego Rynku oraz aby, zrekompensować 
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32 miejsca postojowe, które zostaną zlikwidowane na deptaku. Poinformował 
również, że w styczniu pod obrady Rady zostanie przedstawiony projekt uchwały, 
który będzie, całej strefie starej części miasta, dawał możliwość zwolnienia 
z podatku od nieruchomości, gdy w budynku będzie prowadzono działalność 
gospodarczą.  
Dyskusje zakończono. 
 

6) Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały  w sprawie uchwały 
budżetowej gminy Śrem na 2023 rok wraz z autopoprawkami;  

 
Wyniki: ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: Marek Basaj (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta 
Koch (ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski 
(ZA), Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek 
(ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina 
Stępa (ZA), Cezary Strzelec (PRZECIW), Edward Szczepański (ZA), Martyna 
Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Lilianna Wąsik (ZA), 
Grzegorz Wiśniewski (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny 
(ZA) 
Uchwała Nr 452/XLI/2022 większością głosów „ZA” została podjęta. 
/Uchwała Nr 452/XLI/2022 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. / 
 
 

Przewodnicząca Rady pogratulował Panu Burmistrzowi podjęcia budżetu na 
2023 rok i ogłosiła 10 minutową przerwę 

 
 

c) w sprawie powierzenia spółce „Śremski Sport Sp. z o.o.” zadań 
własnych Gminy Śrem w zakresie sportu, kultury fizycznej i turystyki, 
w tym terenów rekreacyjnych i urządzeń sportowych oraz utrzymania 
gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej; 

Projekt uchwały przedstawił i omówił Radca Prawny Tymoteusz Płonka 
z Kancelarii Radców Prawnych Zygmunt Jerzmanowski i Wspólnicy sp. k. 
Poinformował, że Kancelaria od ponad 30 lat specjalizuje się w doradztwie 
na rzecz samorządów, przekształceniach oraz obsłudze samorządów, spółek 
i innych podmiotów komunalnych. Dodał, że uchwała dotyczy uregulowania 
modelu finansowania Spółki Śremski Sport. Spółka posiada potencjał do podjęcia 
nowych zadań z zakresu sportu i rekreacji, realizowanych dotychczas na majątku 



10 

 

Gminy przez podmioty trzecie. Z tytułu wykonywania powierzonego zadania 
Spółka będzie otrzymywać rekompensatę.  
Następnie głos zabrał Burmistrz A. Lewandowski, który dodał, że powierzenie 
obiektów Spółce było inicjatywą pochodzącą zarówno ze strony Spółki jak 
i Gminy.  
 
Dyskusja: 
Radny G. Wiśniewski zapytał czy w związku z tym, że uchwała proponuje 
zawarcie umowy na 10 lat to czy w przypadku, gdyby Gmina chciała wcześniej 
zrezygnować z tej usługi to poniesie jakieś konsekwencje?  
Radca Prawny T. Płonka odpowiedział, że umowa jest przewidziana na 10 lat, 
ponieważ jest to maksymalny okres jaki dopuszcza Unia Europejska. Gdyby 
Gmina była niezadowolona z realizacji umowy to w każdym czasie Rada może 
zmienić lub uchylić zaproponowany projekt uchwały, ponieważ to Gmina jest 
decydentem czy dany model chce kontynuować, jak długo chce go kontynuować 
i w jakiej formule. 
Radny M. Basaj zapytał jaki potencjał miał na myśli Radca, gdy wspomniał, 
że Spółka posiada potencjał do realizacji zadań objętych uchwałą. 
Radca Prawny T. Płonka odpowiedział, że miał na myśli potencjał, który jest 
zawarty w uchwale w § 1, czyli powierzenie Spółce dodatkowych obiektów 
do zarządzania tj. Stadionu Miejskiego, plaży oraz Centrum Sportowo-
Rekreacyjnego w Psarskim. 
Radny T. Jakuszek zapytał jaki jest minimalny okres na zawarcie umowy, skoro 
maksymalny jest 10 lat? 
Radca Prawny T. Płonka odpowiedział, że minimalny okres nie jest określony. 
Radny R. Wachowiak dodał, że jest to bardzo dobra decyzja, jednak żałuje, że tak 
późno została podjęta. 
Dyskusje zakończono. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – Piotr Rojek poinformował, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady – Katarzyna Sarnowska w związku z przybyciem na salę 
obrad Radnego P. Mulkowskiego zarządziła ponowne sprawdzenie kworum. 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że na sali jest obecnych 21 radnych, a więc 
Rada jest władna do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie powierzenia spółce „Śremski 
Sport Sp. z o.o.” zadań własnych Gminy Śrem w zakresie sportu, kultury fizycznej 
i turystyki, w tym terenów rekreacyjnych i urządzeń sportowych oraz utrzymania 
gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej 
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Wyniki: ZA: 17, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: Marek Basaj (PRZECIW), Tomasz Jakuszek (PRZECIW), Żaneta 
Koch (ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski 
(ZA), Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (PRZECIW), Robert Piątek (ZA), 
Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa 
(ZA), Cezary Strzelec (PRZECIW), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak 
(ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), 
Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 453/XLI/2022 większością głosów „ZA” została podjęta.  
/ Uchwała Nr 453/XLI/2022 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. / 
 

d) w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Sportu w gminie Śrem na lata 
2022-2028; 

Przedstawiciel firmy GRUPA BST Sp. z o.o. - Damian Śliwiński, przedstawił 
prezentację dot. projektu uchwały.  
/Prezentacja stanowi załącznik nr 12 do protokołu. / 
Przewodnicząca Rady – Katarzyna Sarnowska dodała, że autopoprawki 
do projektu uchwały zostały radnym przekazane. 
/Autopoprawki stanowią załącznik nr 13 do protokołu. / 
 
Dyskusja: 
Radny K. Lewandowski w ramach uzupełnienia poinformował, że Strategia 
Rozwoju Sportu to inicjatywa między innymi Rady Sportu, która działa przy 
Burmistrzu. Dzięki pracom nad Strategią, mogliśmy poznać zdanie mieszkańców 
Śremu w jakim kierunku powinien podążać rozwój sportu w Gminie. 
Dyskusje zakończono. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – Piotr Rojek poinformował, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Strategii 
Rozwoju Sportu w gminie Śrem na lata 2022-2028 wraz z autopoprawkami. 
Wyniki: ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak 
(ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec 
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(ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), 
Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław 
Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 454/XLI/2022 większością głosów „ZA” została podjęta. 
/ Uchwała Nr 454/XLI/2022 stanowi załącznik nr 14 do protokołu. / 

 
e) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

w rejonie ul. Nad Zalewem w Szymanowie; 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła szczegółowo Naczelnik PPS - Katarzyna 
Bednarowicz. 
 
Dyskusji nie podjęto. 
 
Przewodniczący Komisji Wsi i Samorządu – Krzysztof Lewandowski 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek poinformował, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
 
Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w rejonie ul. Nad Zalewem w Szymanowie. 
Wyniki: ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak 
(ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec 
(ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), 
Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław 
Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 455/XLI/2022 została podjęta 21 głosami „za” – jednogłośnie. 
/ Uchwała Nr 455/XLI/2022 stanowi załącznik nr 15 do protokołu. / 
 

f) w sprawie określenia rodzajów świadczeń w ramach pomocy 
zdrowotnej dla nauczycieli oraz warunków i sposobu ich przyznawania; 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła szczegółowo Naczelnik PEU - Barbara 
Jabłońska. Następnie zgłosiła autopoprawki do projektu uchwały. 
/Autopoprawki stanowią załącznik nr 16 do protokołu. / 
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Dyskusji nie podjęto.  
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – Piotr Rojek poinformował, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie określenia rodzajów 
świadczeń w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli oraz warunków 
i sposobu ich przyznawania wraz z autopoprawkami. 
Wyniki: ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak 
(ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec 
(ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), 
Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław 
Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 456/XLI/2022 została podjęta 21 głosami „za” – jednogłośnie. 
/ Uchwała Nr 456/XLI/2022 stanowi załącznik nr 17 do protokołu. / 
 

g) zmieniającego uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat 
za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów; 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła szczegółowo Naczelnik PEU – Barbara 
Jabłońska. 
 
Dyskusji nie podjęto. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – Piotr Rojek poinformował, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 
uczniów. 
Wyniki: ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak 
(ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec 
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(ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), 
Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław 
Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 457/XLI/2022 została podjęta 21 głosami „za” – jednogłośnie. 
/ Uchwała Nr 457/XLI/2022 stanowi załącznik nr 18 do protokołu. / 
 

h) zmieniającego uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 
osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich 
pobierania; 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła szczegółowo Kierownik OPS – Maria 
Świdurska. Zgłosiła również autopoprawkę do projektu uchwały dotyczącą 
uzupełnienia kwoty w § 4. Następnie złożyła wszystkim życzenia z okazji 
zbliżających się świąt Bożego Narodzenia. 
/Autopoprawka stanowi załącznik nr 19 do protokołu / 
 
Dyskusji nie podjęto. 
Przewodniczący Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i Środowiska – 
Zdzisław Żeleźny poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała 
pozytywnie. 
 
Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych 
usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu 
ich pobierania wraz z autopoprawką. 
 
Wyniki: ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak 
(ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec 
(ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), 
Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław 
Żeleźny (ZA) 
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Uchwała Nr 458/XLI/2022 została podjęta 21 głosami „za” – jednogłośnie. 
/ Uchwała Nr 458/XLI/2022 stanowi załącznik nr 20 do protokołu. / 
 

i) w sprawie uchylenia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie opłat 
targowych; 

Projekt uchwały przedstawił i omówił szczegółowo Robert Mielcarek – Naczelnik 
PRK. 
 
Dyskusji nie podjęto. 
 
Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek poinformował, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie uchylenia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie opłat targowych. 
Wyniki: ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak 
(ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec 
(ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), 
Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław 
Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 459/XLI/2022 została podjęta 21 głosami „za” – jednogłośnie. 
/ Uchwała Nr 459/XLI/2022 stanowi załącznik nr 21 do protokołu. / 
 

j) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Aneksu Nr 9 
do POROZUMIENIA MIĘDZYGMINNEGO zawartego w dniu 21 marca 
2014 r. w sprawie powierzenia gminie Jarocin przygotowania 
i wykonania zadania pn.: „Zorganizowanie i nadzór nad 
funkcjonowaniem systemu gospodarki odpadami i osadami 
ściekowymi dla gmin objętych porozumieniem wraz z budową Zakładu 
Zagospodarowania Odpadów Jarocin z siedzibą w Witaszyczkach 
z punktami przeładunkowymi”; 

Projekt uchwały przedstawił i omówił szczegółowo Naczelnik PRK – Robert 
Mielcarek. 
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Dyskusja: 
Radny G. Wiśniewski zgłosił, iż nie będzie brał udziału w głosowaniu nad 
przyjęciem uchwały. 
Dyskusje zakończono. 
 
Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek poinformował, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
Aneksu Nr 9 do POROZUMIENIA MIĘDZYGMINNEGO zawartego w dniu 21 marca 
2014 r. w sprawie powierzenia gminie Jarocin przygotowania i wykonania 
zadania pn.: „Zorganizowanie i nadzór nad funkcjonowaniem systemu 
gospodarki odpadami i osadami ściekowymi dla gmin objętych porozumieniem 
wraz z budową Zakładu Zagospodarowania Odpadów Jarocin z siedzibą 
w Witaszyczkach z punktami przeładunkowymi”. 
Wyniki: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak 
(ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec 
(ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), 
Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (BRAK GŁOSU), Tomasz Wojna (ZA), 
Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 460/XLI/2022 większością głosów „ZA” została podjęta. 
/ Uchwała Nr 460/XLI/2022 stanowi załącznik nr 22 do protokołu. / 
 

k) w sprawie przejęcia od Województwa Wielkopolskiego zadania 
związanego z zarządzaniem przystankami komunikacyjnymi 
zlokalizowanymi wzdłuż dróg wojewódzkich, położonymi w granicach 
administracyjnych gminy Śrem; 

Projekt uchwały przedstawił i omówił szczegółowo Naczelnik PRK – Robert 
Mielcarek. 
 
Dyskusji nie podjęto. 
 
Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek poinformował, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
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Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przejęcia od Województwa 
Wielkopolskiego zadania związanego z zarządzaniem przystankami 
komunikacyjnymi zlokalizowanymi wzdłuż dróg wojewódzkich, położonymi 
w granicach administracyjnych gminy Śrem. 
Wyniki: ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak 
(ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec 
(ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), 
Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław 
Żeleźny (ZA). 
 
Uchwała Nr 461/XLI/2022 została podjęta 21 głosami „za” – jednogłośnie. 
/ Uchwała Nr 461/XLI/2022 stanowi załącznik nr 23 do protokołu. / 
 

l) w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających; 
Projekt uchwały przedstawił i omówił szczegółowo Skarbnik Gminy – Krzysztof 
Lewandowski. Następnie zgłosił autopoprawki do projektu uchwały. 
/Autopoprawki stanowią załącznik nr 24 do protokołu. / 
 
Dyskusji nie podjęto. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetowej – Barbara Ratajczak poinformowała, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków 
niewygasających wraz z autopoprawkami. 
Wyniki: ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak 
(ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec 
(ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), 
Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław 
Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 462/XLI/2022 została podjęta 21 głosami „za” – jednogłośnie. 
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/ Uchwała Nr 462/XLI/2022 stanowi załącznik nr 25 do protokołu. / 
 

m) w sprawie pozostawienia ponownej petycji bez rozpatrzenia. 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji –Mariusz Kociemba. 
 
Dyskusji nie podjęto. 
 
Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie pozostawienia ponownej 
petycji bez rozpatrzenia 
Wyniki: ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak 
(ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec 
(ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), 
Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław 
Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 463/XLI/2022 została podjęta 21 głosami „za” – jednogłośnie. 
/ Uchwała Nr 463/XLI/2022 stanowi załącznik nr 26 do protokołu. / 
 

n) w sprawie złożenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego 
Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów 
w istniejącej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej - Śremskim TBS 
Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Śremie; 

Projekt uchwały omówił Burmistrz Adam Lewandowski, który poinformował, 
że wniosek o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 
Mieszkalnictwa dotyczy budowy nowego osiedla przy ul. Farnej. Osiedle ma być 
wybudowane w oparciu o wdrożenie nowoczesnych technologii OZE, w tym 
technologii wodorowych. W realizacji zostaną wykorzystane nowoczesne, 
przyjazne dla środowiska techniki. Szacunkowy koszt ww. przedsięwzięcia 
inwestycyjnego wynosi ok. 94.500.000 zł. W celu realizacji zadania, Spółka 
zamierza złożyć wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 
Mieszkalnictwa na kwotę 9.450.000 zł. Warunkiem udzielenia wsparcia dla 
Gminy jest złożenie zatwierdzonego przez Radę Miejską w drodze uchwały, 
wniosku Burmistrza Śremu do Ministra Funduszy i Polityki Regionalnej. 
 
Dyskusji nie podjęto. 
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Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie złożenia wniosku o wsparcie 
ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie 
objęcia udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej - Śremskim 
TBS Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Śremie; 
Wyniki: ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak 
(ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec 
(ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), 
Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław 
Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 464/XLI/2022 została podjęta 21 głosami „za” – jednogłośnie. 
/ Uchwała Nr 464/XLI/2022 stanowi załącznik nr 27 do protokołu. / 
 
 
Ad. 5. Sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie objętym Uchwałą 
Nr 361/XLI/09 Rady Miejskiej w Śremie z dnia 29 października 2009 r. w sprawie 
zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność gminy Śrem.  
 
Ww. sprawozdanie radni otrzymali, wobec powyższego odstąpiono od jego 
referowania. 
 /Sprawozdanie stanowi załącznik nr 28 do protokołu. / 
 
Dyskusji nie podjęto. 
 
 
Ad. 6. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Śremie na 2023 rok. 
 
Przewodnicząca Rady – Katarzyna Sarnowska przedstawiła plan pracy Rady 
Miejskiej na 2023 rok. 
/projekt planu pracy Rady na 2022 rok stanowi załącznik nr 29 do protokołu/ 
 
Głosowanie w sprawie przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Śremie na 2023 
rok. 
wyniki: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak 
(ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec 
(ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak 
(BRAK GŁOSU), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna 
(ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Rada w głosowaniu, 21 głosami „za” – jednogłośnie przyjęła plan pracy na 2023 
rok. 
 
 
Ad. 7. Przedłożenie planów pracy stałych Komisji Rady na 2023 rok 
oraz zatwierdzenie planu pracy, kontroli Komisji Rewizyjnej na 2023 rok. 
 
Plany pracy stałych Komisji Rady na rok 2023 zostały przedłożone Radzie. 
/Plany stanowią załącznik nr 30 do protokołu. / 
  
Następnie Rada przystąpiła do zatwierdzenia planu pracy, kontroli Komisji 
Rewizyjnej na 2023 rok.  
/Projekt planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2023 rok stanowi załącznik nr 31 
do protokołu. / 
 
Głosowanie:  
wyniki: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak 
(ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec 
(ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak 
(BRAK GŁOSU), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna 
(ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Rada zatwierdziła w głosowaniu plan pracy, kontroli Komisji Rewizyjnej na 2023 
rok 21 głosami „za” - jednogłośnie. 
 
 
Ad. 8. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
Sprawozdanie   z   bieżącej działalności Burmistrza Śremu radni otrzymali, wobec 
powyższego odstąpiono od jego referowania. 
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/ Sprawozdanie stanowi załącznik nr 32 do protokołu. / 
 
Dyskusja: 
Radny G. Wiśniewski zapytał czy w stosunku do Spółek gminnych zostały złożone 
wnioski o zamrożenie taryfy energetycznej? 
Burmistrz A. Lewandowski odpowiedział, że takie wnioski zostały złożone. Dodał, 
że trwają także prace nad wrażliwością w przypadku gazu. 
Radny T. Jakuszek poprosił o szerszą informację na temat przebudowy 
i rozbudowy Schroniska dla Bezdomnych w Nochowie. Zapytał także, na jakim 
etapie jest studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego? 
Burmistrz A. Lewandowski odpowiedział, że w sprawie studium gmina jest już 
po wyłożeniu i rozpatrzeniu uwag – było ich blisko 40, a pozytywnie 
uwzględnionych zostało 20. Aktualnie zostało wysłane do uzgodnień 
z instytucjami, które są zgodnie prawem do tego wskazane.  
Naczelnik PPS -K. Bednarowicz odpowiedziała, że w przypadku schroniska chodzi 
o częściową rozbudowę budynku, ponieważ jest potrzeba, aby zwiększyć liczbę 
miejsc dla bezdomnych mężczyzn. 
 
 
Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych, wolne głosy. 
 
Radny P. Mulkowski zadał pytania dotyczące Strategii Rozwoju Sportu: 1. Jaki był 
koszt stworzenia dokumentu? 2. Kto będzie odpowiedzialny ze realizację celów, 
które zostały w niej postawione? 
Burmistrz A. Lewandowski odpowiedział zaczynając od drugiego pytania, 
że Gmina oraz zgodnie z podjętą dzisiaj uchwałą Spółka Śremski Sport. Natomiast 
jeżeli chodzi o koszty to zostaną sprawdzone dokładnie i przekazane na piśmie, 
ale był to koszt ok. 15 000,00 zł. 
 
Radna Żaneta Koch – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej zapoznała zebranych 
z protokołem kontroli Komisji Rewizyjnej przeprowadzonej 2 listopada 2022 roku 
w Urzędzie Miejskim w Śremie w zakresie realizacji funduszu sołeckiego. 
/Protokół stanowi załącznik nr 32 do protokołu sesji. / 
 
Przewodnicząca Rady – Katarzyna Sarnowska poinformowała, że do Biura Rady 
wpłynęła następująca korespondencja: 

• informacja Urzędu Skarbowego w Gostyniu dot. złożonego oświadczenia 
majątkowego przez pracownika Urzędu – nie stwierdzono 
nieprawidłowości; 
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• Informacja na temat działalności Stowarzyszenia Unia Gospodarcza 
Regionu Śremskiego w III kwartale 2022 roku; 

• Wyrok WSA w Poznaniu w sprawie Statutów Sołectw Gminy Śrem – skargę 
oddalono w całości; 

• Rozstrzygniecie nadzorcze Wojewody Wielkopolskiego, stwierdzające 
nieważność w części Uchwały Rady Miejskiej w Śremie Nr 439/XXXIX/2022 
z dnia 27 października 2022 r. w sprawie przyjęcia regulaminów 
korzystania z gminnych obiektów sportu i rekreacji, ze względu na istotne 
naruszenie prawa; 

• Pismo od przedstawicieli rodziców UKS Śrem dot. przekazania Radnym 
petycji kierowanej do Burmistrza Śremu – dokument zamieszczono 
w systemie e-sesja. 

Z dokumentami można zapoznać się w Zespole Obsługi Rady. 
Następnie dodała, że kolejna sesja planowana jest w styczniu 2023 roku. 
 
Ad. 9. Zamknięcie sesji. 
Przewodnicząca Rady - Katarzyna Sarnowska stwierdziła, iż porządek XLI sesji 
Rady Miejskiej w Śremie został wyczerpany i zamknęła obrady sesji o godz. 13:15 
dziękując wszystkim za przybycie. 
 
 
 
          Przewodniczyła: 
       Przewodnicząca Rady Miejskiej 
              Katarzyna Sarnowska 
 
 
 
 
 
Protokołowała: 
Marta Matuszewska 
Podinspektor 

 


